Wisdom- GOD’S VISION FOR LIFE
智慧-天主睿智看生命
Session 02- Wisdom in Decision-Making
第二課: 決策的智慧
1. Read Sirach 9:14-15 and 37:10-12; Proverbs :3-6 and 20:14-15; and Tobit 4:19.

閱讀德訓篇9：21-23和37：7.12-16;箴言：3-6和20：14-15;和多俾亞傳4:19。
a. What principles of decision-making are discussed in these passages?

這些舊約篇章討論了什麼決策的原則？
b. Which passage struck you most, and why ?
對您來說，那一段章節最能觸動您？為什麼？
2. Sacred Scripture and the Catholic Church identify seven gifts of the Holy Spirit given to us at baptism and strengthened at confirmation. Read Isaiah 11 and CCC 1831. Reflect on these gifts in the light of godly decision-making. How would the cultivation of these gifts help you when you are facing difficult choices?

聖經及普世教會確認在領洗時，聖神賜給我們的七種恩典，並在堅振聖事中得到強化。請閱讀依撒以亞先知書11章和天主教教理 1831。試在上主睿智的决策啓迪下，反思  聖神的恩典。當你面臨困難的决擇時，這些恩典的「栽種」如何幫助你？
3. Read Proverbs 3:5-6, 21-26. Undue anxiety often keeps us from making decisions. What wisdom do these scripture passages offer us ?

閱讀箴言3：5-6,21-26。過度的焦慮往往使我們無法作出決定。這些經文為我們提供了什麼智慧？
4. Having a well-formed conscience is indispensable in the Christian life. Review what the Church teaches about the conscience in CCC 1786-1789 to identify the factors necessary for making good judgments. What struck you most about these passages from the Catechism?

健全穩當的良心在基督徒生活中是不可或缺的。回顧教會在天主教教理 1776-1785中關於良心的教導，然後運用教理1786-1789以找出正確的判斷所需的要素。關於這些教理的章節，使您覺得最深刻的是什麼？
5. This week, apply some of the principles discussed in this session to a decision you need to make (it doesn’t have to be a big one), and then answer the following questions.

本週，將在第一課中討論過的一些原則，應用於您需要作出的決定上（不一定是很重要的），然後回答以下問題。

a. Which one of these principles is the most difficult for you to follow ?

在這些原則中，那一個對你來說是最難依從的？

b. What did you learn from using the process of decision-making ? Be prepared to share your experience with your small group.

你從使用決策過程中學到了什麼？請準備妥當，並與你的小組分享你的經驗。

